
1 

 

 Zápisnica z 5. riadneho online zasadnutia Akademického senátu Trnavskej univerzity 

v Trnave (ďalej len „AS TU“) 

14. júla 2022 o 9:30 hod 

 

Prítomní: doc. PhDr. Juraj Hladký, PhD., doc. RNDr. Dušan Holý, univ. prof., CSc., Mgr. Tomáš 

Godiš, PhD., doc. PhDr. Andrej Rajský, PhD., doc. PaedDr. Andrej Závodný, PhD., Bc. Júlia 

Juríková, Mgr. Alexandra Lengyelová, doc. PhDr. Ondrej Botek, PhD., F.R.S.A, PhDr. Kristína 

Grendová, PhD., MPH, doc. PhDr. Jana Martinková, PhD., MPH, Mgr. Denisa Hažerová, JUDr. 

Milan Hlušák, PhD., doc. JUDr. Miriam Laclavíková, PhD. mim. prof., doc. JUDr. Peter Varga, 

PhD., doc. JUDr. Eva Szabová, PhD., doc. Mgr. et Mgr. Lukáš Jeník, PhD., Mgr. Martin Šarkan, 

PhD., ThDr. Ing. Milan Urbančok, PhD., Matej Briš, Mgr. Pavla Minarovičová, Mgr. Katarína 

Karabová, PhD., PhDr. Pavol Krištof, PhD., univ. doc., PhDr. Henrieta Žažová, PhD. 

 

Ospravedlnení: Mgr. Hana Ingrid Oppenbergerová, doc. Ing. Margaréta Kačmariková, PhD., 

MPH, PhDr. Janka Prnová, PhD., Bianka Cisáriková, Bc. Terézia Maštalírová, Mgr. Veronika 

Zoričáková, PhD., prof. RNDr. ThDr. Ladislav Csontos SJ, PhD., ThLic. Marek Heczei, PhD., 

Mgr. Michal Kohút, PhD., Mgr. Radoslava Ristovská, PhD., doc. PhDr. Peter Žitný, PhD., Bc. 

Dominika Monika Koritková, Bc. Zuzana Morongová, Bc. Patrícia Šuhajdová 

 

Hostia: prof. PaedDr. René Bílik, CSc., prof. PhDr. Vladimír Rábik, PhD., Ing. Daniela 

Naništová, PhDr. Adriana Krupová, PhD., Dr. h. c. prof. doc. JUDr. Marek Šmid, PhD.,  Bc. 

Daniela Hrušovská, Bc. Nicole Makóová, Bc. Martin Pogádl   

 

Program: 

1. Otvorenie 

2. Schválenie skrutátorov, návrhovej komisie a overovateľov zápisnice 

3. Schválenie programu zasadnutia 

4. Kontrola plnenia uznesení senátu 

5. Oznámenie výsledku 3. korešpondenčného hlasovania AS TU 

6. Schválenie návrhu na odvolanie člena Vedeckej rady TU v Trnave 

7. Schválenie návrhu na vymenovanie člena Vedeckej rady TU v Trnave 

8. Správa o činnosti Správnej rady TU za rok 2021 

9. Návrh Pravidiel poskytovania odmien a náhrad výdavkov členom Správnej rady Trnavskej 

univerzity v Trnave 

10. Voľba člena/členky Predsedníctva AS TU za Filozofickú fakultu TU 

11. Rôzne 

 

Bod 1 – Otvorenie  

 

Piate riadne zasadnutie otvoril predseda AS TU doc. JUDr. Peter Varga, PhD., (ďalej len predseda 

AS TU), privítal prítomných hostí.  

Na základe kontroly prítomnosti členov a členiek AS TU skonštatoval uznášaniaschopnosť AS 

TU, keďže bolo prítomných 21 členov a členiek AS TU.  

 

Bod 2 – Voľba skrutátorov, návrhovej komisie a overovateľov zápisnice.  

 

K rokovaniu sa pripojili 2 členovia AS TU (prítomných 23 členov a členiek AS TU). 

 

AS TU v rámci ďalšieho bodu rokovania pristúpil k voľbe svojich pracovných orgánov: 

skrutátorov, návrhovej komisie a overovateľov zápisnice. Návrhy na členov a členky pracovných 

orgánov predložil predseda AS TU, pričom všetci navrhnutí vyslovili súhlas s návrhom. AS TU 

hlasoval o návrhoch a prijal nasledovné uznesenia:  

 

Uznesenie AS TU 5R-1/14072022 

AS TU schvaľuje na 5. riadnom online zasadnutí AS TU skrutátorov za zamestnaneckú časť 



2 

 

PhDr. Kristínu Grendovú, PhD., MPH a za študentskú časť Mateja Briša. 

 

Z rokovania sa odpojil 1 člen AS TU (prítomných 22 členov a členiek AS TU). 

 

Hlasovanie: 

Prítomní:      22 

Za:         21               

Proti:            0            

Zdržal sa:       1  

Predseda AS TU konštatoval, že uznesenie bolo schválené potrebnou väčšinou hlasov.  

 

Uznesenie AS TU 5R-2/14072022 

AS TU schvaľuje za predsedu návrhovej komisie na 5. riadnom zasadnutí ThDr. Ing. Milana 

Urbančoka, PhD., za členov návrhovej komisie za zamestnaneckú časť Mgr. Katarínu Karabovú, 

PhD., a za študentskú časť Mgr. Pavlu Minarovičovú. 

 

Hlasovanie: 

Prítomní:     22 

Za:        21                 

Proti:           0               

Zdržal sa:      1  

Predseda AS TU konštatoval, že uznesenie bolo schválené potrebnou väčšinou hlasov. 

 

K rokovaniu sa pripojil 1 člen AS TU (prítomných 23 členov a členiek AS TU). 

 

Uznesenie AS TU 5R-3/14072022 

AS TU schvaľuje za overovateľov zápisnice 5. riadneho zasadnutia PhDr. Henrietu Žažovú, PhD., 

a Mgr. Denisu Hažerovú. 

 

Hlasovanie: 

Prítomní:     23 

Za:        23              

Proti:           0         

Zdržal sa:      0 

Predseda AS TU konštatoval, že uznesenie bolo schválené jednomyseľne. 

 

Bod 3 – Program zasadnutia  

  

AS TU následne prešiel k schvaľovaniu programu rokovania. Predseda AS TU navrhol vypustiť z 

programu bod 10 – Voľba člena/členky Predsedníctva AS TU za Filozofickú fakultu TU, nakoľko 

nebola prítomná väčšina členov AS TU z filozofickej fakulty. Prítomní súhlasili s týmto návrhom. 

AS TU prijal uznesenie, ktorým bol schválený program 5. riadneho zasadnutia AS TU: 

 

Uznesenie AS TU 5R-4/14072022 

AS TU po prerokovaní návrhu programu zasadnutia 14. 7. 2022 schvaľuje nasledujúci programu 

5. riadneho zasadnutia AS TU: 

1. Otvorenie 

2. Schválenie skrutátorov, návrhovej komisie a overovateľov zápisnice 

3. Schválenie programu zasadnutia 

4. Kontrola plnenia uznesení senátu 

5. Oznámenie výsledku 3. korešpondenčného hlasovania AS TU 

6. Schválenie návrhu na odvolanie člena Vedeckej rady TU v Trnave 

7. Schválenie návrhu na vymenovanie člena Vedeckej rady TU v Trnave 

8. Správa o činnosti Správnej rady TU za rok 2021 
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9. Návrh Pravidiel poskytovania odmien a náhrad výdavkov členom Správnej rady Trnavskej 

univerzity v Trnave 

10. Rôzne 

 

Hlasovanie:   

Prítomní:     23 

Za:        23             

Proti:           0                  

Zdržal sa:      0 

Predseda AS TU konštatoval, že uznesenie bolo jednomyseľne schválené.  

 

 

Bod 4 – Kontrola plnenia uznesení senátu 

 

Predseda AS TU informoval o priebehu mimoriadneho zasadnutia AS TU, ktoré sa konalo dňa 24. 

5. 2022 a ktorého hlavnou témou bola otázka prípadného zlučovania trnavských univerzít. 

Nadviazal na prijaté uznesenie, v zmysle ktorého je potrebné informovať akademickú obec ako aj 

AS TU o zámeroch a obsahu ďalšej spolupráce. Požiadal rektora TU, aby informoval, či prišlo 

k nejakému posunu v tejto otázke.   

Rektor TU sa zúčastnil pred 3 týždňami rokovania na MŠVVaŠ SR spolu s rektorkou UCM 

a štátnym tajomníkom Dr. Paulisom. Na stretnutí rokovali o  garanciách pre obe univerzity 

v prípade, že by sa zapojili do pripravovaného integračného projektu MŠVVaŠ SR. Navrhované 

garancie mali byť v tom, že obe univerzity by boli účastníkmi Výkonnostnej zmluvy, ktorej 

obsahom by bola kompenzácia možných výpadkov príjmov súvisiacich s krátením rozpočtu 

vysokým školám. Dňa 13. 7. 2022 sa konalo rokovanie s rektorkou UCM, kvestorom UCM 

a prorektorkou UCM. Za Trnavskú univerzitu v Trnave sa rokovania zúčastnil rektor TU, 

prorektor prof. Majdan a kvestorka. Keďže sa politická situácia zmenila, nie je isté, či prísľuby 

MŠVVaŠ SR budú platiť, a kto ich bude garantovať, ak bude v septembri rekonštrukcia vlády. 

Preto sa zástupcovia vedenia oboch univerzít zhodli na opatrnejšom postupe. UCM a TU sú 

súčasťou projektu Trnavský univerzitný klaster, ktorého jednou z aktivít je aj právna analýza 

prípadných jednotlivých integračných krokov. Zúčastnení sa dohodli, že počkajú na jej výsledky, 

pričom budú informovať MŠVVaŠ SR, aké odporúčania vzídu z tejto analýzy a budú čakať na 

jeho reakciu, nakoľko nie je známe, kedy bude integračný projekt vypísaný. Na stretnutí 

zástupcov TU a UCM dňa 13. 7. 2022 bol vykonaný odpočet z projektu Trnavský univerzitný 

klaster, obe strany sú schopné plniť ho.  

 

Doc. Hladký sa spýtal do akého termínu by mala byť spomínaná právna analýza hotová a kto ju 

vypracúva. 

Rektor TU odpovedal, že v priebehu septembra musí UCM kontrahovať právne služby, pričom 

predmetom analýzy by malo byť posúdenie právnych foriem a možností integrácie univerzít. 

 

Doc. Varga položil otázku, či je právna analýza v gescii UCM a či vieme odkontrolovať zadanie 

právnej analýzy. 

Rektor TU potvrdil, že UCM má na analýzu určené finančné prostriedky z projektu. Zadanie 

nateraz nechcel viac konkretizovať, ale uistil, že  aj TU má vplyv na predmet zadania.  

 

Uznesenie AS TU 5R-5/14072022 

AS TU po kontrole plnenia uznesení prijatých na zasadnutí AS TU dňa 24. 5. 2022 skonštatoval 

ich splnenie. 

 

Hlasovanie: 

Prítomní:    23  

Za:       23                     

Proti:          0                 
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Zdržal sa:     0 

Predseda AS TU konštatoval, že uznesenie bolo schválené jednomyseľne. 

  

Bod 5 – Oznámenie výsledku 3. korešpondenčného hlasovania AS TU 

Predseda AS TU informoval prítomných, že výsledok 3. korešpondenčného hlasovania, ktoré 

prebiehalo v dňoch 1. 7. – 6. 7. 2022 a predmetom ktorého bolo schválenie Výročnej správy 

o hospodárení TU za rok 2021, posielala Ing. Domesová emailom dňa 7. 7. 2022 členom AS TU 

a vedeniu TU. Za uznesenie hlasovalo 24, proti bolo 0, zdržalo sa 0 členov a členiek AS TU. 

 

Uznesenie AS TU 5R-6/14072022 

AS TU vzal na vedomie informáciu o výsledku 3. korešpondenčného hlasovania AS TU, ktoré sa 

konalo v dňoch 1. 7. 2022 – 6. 7. 2022, predmetom ktorého bolo schválenie Výročnej správy o 

hospodárení Trnavskej univerzity v Trnave za rok 2021. AS TU schválil Výročnú správu o 

hospodárení Trnavskej univerzity v Trnave za rok 2021 predloženú rektorom TU potrebnou 

väčšinou svojich členov/členiek.  

 

Hlasovanie: 

Prítomní:     23 

Za:        23               

Proti:           0             

Zdržal sa:      0 

Predseda AS TU konštatoval, že uznesenie bolo schválené jednomyseľne. 

 

Z rokovania sa odpojil 1 člen AS TU (prítomných 22 členov a členiek AS TU). 

 

Bod 6 – Schválenie návrhu na odvolanie člena Vedeckej rady TU v Trnave  

 

Predseda AS TU požiadal rektora TU ako predkladateľa návrhu, aby ho zdôvodnil. 

Rektor TU informoval, že dôvodom návrhu na odvolanie člena Správnej rady prof. Nemca bolo 

jeho ukončenie pracovného pomeru na Teologickej fakulte TU (TF) a začatie pracovného pomeru 

na Pedagogickej fakulte TU. Bol nominantom teologickej fakulty vo Vedeckej rade TU, preto sa 

prof. Nemec vzdal členstva. Na základe toho podal rektor návrh na odvolanie prof. Nemca.  

 

Keďže nikto nemal otázky ani pripomienky do rozpravy, predseda AS TU vyzval prítomných na 

tajné hlasovanie o návrhu. 

 

Uznesenie AS TU 5R-7/14072022 

AS TU schvaľuje návrh rektora TU na odvolanie člena Vedeckej rady Trnavskej univerzity 

v Trnave prof. PhDr. Rastislava Nemca, PhD. 

 

Hlasovanie:   

Hlasovali:     22 

Za:         19               

Predseda AS TU konštatoval, že uznesenie bolo schválené potrebnou väčšinou hlasov. 

 

Bod 7 – Schválenie návrhu na vymenovanie člena Vedeckej rady TU v Trnave 

Rektor TU informoval prítomných, že odvolaním prof. Nemca ako člena Vedeckej rady TU (VR 

TU) je táto nefunkčná, je nevyhnutné doplniť jej člena za TF, aby mohla pokračovať 

v povinnostiach, ktoré ju v najbližšom období čakajú. Po prechodnom období, po úmrtí dekana 

TF prof. Dolinského, vo voľbách na dekana TF uspel prof. Šmid. Keďže členmi VR TU sú dekani 

všetkých fakúlt, rektor TU navrhol dekana Šmida za člena VR. TF by po jeho vymenovaní mala 

vo VR TU dvoch zástupcov z interného prostredia.  

Keďže neboli žiadne otázky k návrhu, AS TU pristúpil k tajnému hlasovaniu. 
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Uznesenie AS TU 5R-8/14072022 

AS TU schvaľuje návrh rektora TU na vymenovanie člena Vedeckej rady Trnavskej univerzity 

v Trnave Dr. h. c. prof. doc. Mareka Šmida, PhD.  

 

Hlasovanie:   

Hlasovali:     22 

Za:         18       

Predseda AS TU konštatoval, že uznesenie bolo schválené potrebnou väčšinou hlasov. 

 

K rokovaniu sa pripojil 1 člen AS TU (prítomných 23 členov a členiek AS TU). 

 

Bod 8 – Správa o činnosti Správnej rady TU za rok 2021 

Predseda AS TU informoval, že Správa o činnosti Správnej rady TU za rok 2021 bola zaslaná 

členom AS TU elektronicky. Rektor TU informoval, že ide o novú povinnosť, ktorú ukladá 

novela vysokoškolského zákona Správnej rade, aby informovala o svojej činnosti AS TU. 

Správna rada TU zasadala v roku 2021 dvakrát, po letnom a po zimnom semestri. Doc. Varga 

informoval prítomných, že AS TU správu neschvaľuje, iba ju berie na vedomie. 

Uznesenie AS TU 5R-9/14072022 

AS TU berie na vedomie Správu o činnosti Správnej rady Trnavskej univerzity v Trnave za rok 

2021. 

 

Hlasovanie:   

Prítomní:     23 

Za:        23        

Proti:           0  

Zdržal sa:      0 

Predseda AS TU konštatoval, že uznesenie bolo schválené jednomyseľne. 

 

Z rokovania sa odpojili 2 členovia AS TU (prítomných 21 členov a členiek AS TU). 

 

Bod 9 - Návrh Pravidiel poskytovania odmien a náhrad výdavkov členom Správnej rady 

Trnavskej univerzity v Trnave 

Predseda AS TU informoval, že podľa novely vysokoškolského zákona je v právomoci rektora 

navrhnúť pravidlá odmeňovania členov Správnej rady, ktoré následne akademický senát určuje 

svojím rozhodnutím. Vedenie TU na zasadnutí SR TU informovalo členov o tejto povinnosti TU 

poskytnúť im odmeny a náhrady za činnosť. Ako povedal rektor TU, ich reakcia bola skôr 

odmietavá. Kvestorka TU informovala o procese tvorby návrhu pravidiel, ale aj konkrétnej 

zmluve, ktorú podpisujú členovia SR TU. Návrh na výšku odmien vznikol v spolupráci so 

všetkými univerzitami na Klube kvestorov, dohodli sa na finančnej čiastke 15% (predseda SR 

TU) a 10% (člen SR TU) priemernej mesačnej nominálnej mzdy v SR TU za jedno zasadnutie SR 

TU. S návrhom súhlasili všetci kvestori a tento návrh sa dohodli predložiť akademickým senátom 

univerzít. Odmena sa bude aktualizovať každoročne podľa aktuálnej nominálnej mzdy.  

 

Dr. Krupová informovala, že SR TU zasadala pravidelne dvakrát za rok, ako často bude zasadať 

v ďalšom období nie je zatiaľ známe. 

 

Doc. Varga navrhol niekoľko zmien, išlo o formálne úpravy, rektor TU ako predkladateľ sa 

s navrhovanými zmenami stotožnil a osvojil si ich ako súčasť predkladaného materiálu. 

 

Uznesenie AS TU 5R-10/14072022 

AS TU na návrh rektora TU určuje Pravidlá poskytovania odmien a náhrad výdavkov členom 

Správnej rady Trnavskej univerzity v Trnave. 

 

Hlasovanie:   
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Prítomní:     21 

Za:        21       

Proti:           0  

Zdržal sa:      0 

Predseda AS TU konštatoval, že uznesenie bolo schválené jednomyseľne. 

 

Bod 10 – Rôzne 

Predseda AS TU informoval, že komunikoval ohľadne webového sídla TU s prorektorom prof. 

Lichnerom, namietal mu nevyváženosť obsahu webovej stránky, keďže v informovaní prevažoval 

obsah týkajúci sa jedného študijného programu jednej fakulty.  

 

Dr. Grendová informovala o ostatnom zasadnutí Správnej rady dňa 23. 6. 2022. SR TU preberala 

najzávažnejšie udalosti na TU, rektor TU informoval o stave integrácie univerzít, o stave 

akreditačných procesov, že finišujú a jednotlivé správy sa budú sa podávať na Slovenskú 

akreditačnú agentúru pre vysoké školstvo na posúdenie súladu. Kvestorka TU informovala 

o probléme verejného obstarávania dodávateľov energií, vypovedávaní zmlúv, stave riešenia 

problémov o finančnej situácii TU a výhľade do budúcnosti.  

 

Dr. Krupová doplnila, že zápisnica z rokovania Správnej rady TU je zverejnená na webovom sídle 

univerzity. 

 

Doc. Varga informoval, že 14. 6. 2022 zasadalo predsedníctvo Rady vysokých škôl a 21. 6. 2022 

zasadalo plénum. Riešilo sa financovanie vysokých škôl (VŠ), prípadný štrajk VŠ, ako by mali 

VŠ vyjadriť nespokojnosť s financovaním VŠ. Vystúpil Pavel Ondek, predseda Odborového 

zväzu pracovníkov školstva a vedy na Slovensku, riešil aj otázku platov. Štrajková pohotovosť sa 

skončila po zverejnení informácie o zvyšovaní platov zamestnancov vo verejnej správe. Na 

zasadnutí Rady VŠ sa diskutovalo o nezačatí výučby na začiatku nového akademického roka, 

pričom v rámci diskusie sa dospelo k záveru, že na daný krok je nevyhnutná jednota všetkých VŠ. 

Od júna k tomuto nebola ďalšia diskusia.  

 

Bc. Nicole Makóová informovala o online zasadnutí Študentskej rady vysokých škôl, ktoré sa 

konalo dňa 18. 6. 2022, na programe boli doplňujúce voľby podpredsedov. Pracovné skupiny 

pracujú na mapovaní ubytovania študentov, počte študentských domovov a cenách za ubytovanie, 

zvýšenia nákladov na stravu a mapujú poradenské centrá pre študentov. Dňa 4. 7. – 7. 7. 2022 

prebehlo v Budapešti školenie študentských expertov na kvalitu a jej zabezpečovanie na vysokých 

školách, ktoré organizovala ŠR VŠ spolu s Maďarskou študentskou úniou, ktorého sa zúčastnili aj 

študenti TU.  

 

Rektor TU poďakoval za prerokovanie návrhov v čase letných prázdnin. Informoval, že 

povinností v dovolenkovom čase bude viac, aktuálne sa pracuje na návrhu dodatku k Štatútu TU, 

v auguste ho bude pravdepodobne predkladať na schválenie AS TU. Zmeny sa budú týkať hlavne 

kreovania a fungovania Správnej rady TU.  

Rektor TU informoval aj o pripravovanom materiály, ktorý sa týka prijímacích konaní, poďakoval 

Študentskej rade TU za aktívny prístup, za ich zaujímavé a inšpiratívne nápady, ktoré sa ukážu 

v septembri. 

Ďalej informoval, že 12. 9. – 13. 9. 2022 bude zasadať Slovenská rektorská konferencia (SRK), 

ktorá sa bude zaoberať aktuálnymi problémami. Platy zamestnancov štátnej a verejnej správy 

a ich valorizácia sú podľa rektora TU len jedným z problémov. Kľúčová otázka, čo bude 

s vysokými školami sa v rozhovore s ministrom a s odborármi neriešila. Rozpočet pre budúci rok 

má byť krátený o 27 mil. eur. Slovenská rektorská konferencia sa stretla s českými rektormi a 

z tohto stretnutia je zrejmé, že slovenské VŠ sú v porovnaní s českými VŠ značne finančne 

podhodnotené. Rektor TU apeloval, aby sa akademická obec postavila voči devastácii vysokého 

školstva.  
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Ďalej rektor TU informoval, že sa pripravuje zasadnutie Rady pre hodnotenie vnútornej kvality 

vysokoškolského vzdelávania TU (RVHK) dňa 1. 8. 2022, na ktoré predkladá žiadosť, aby RVHK 

vzala na vedomie a odsúhlasila správu o tom, že TU má svoj vnútorný systém kvality zosúladený 

so štandardmi Slovenskej akreditačnej agentúry pre vysoké školstvo (SAAVŠ). Do konca augusta 

sme povinní poslať túto informáciu SAAVŠ a požiadať o posúdenie súladu. Rektor TU 

poďakoval všetkým, ktorí sa podieľali na tvorbe vnútorného systému kvality a na tvorbe 

študijných programov. Na záver rektor TU poďakoval všetkým za ústretovosť. 

 

Doc. Holý sa pýtal, či sú nejaké návrhy ako riešiť finančnú situáciu VŠ. Rektor TU odpovedal, že 

primárny návrh súvisel s uznesením SRK, ktorým sa obrátila na predsedu vlády SR so žiadosťou 

o riešenie situácie, o rokovanie a diskusiu. Na úrovni predsedu vlády nedošlo 

k žiadnemu pozvaniu na rokovanie. Mohlo by sa pristúpiť aj k protestným akciám a neotvoreniu 

nového školského roka.  

 

Na záver predseda AS TU poďakoval prítomným za účasť a ukončil zasadnutie. 

 

 

 

V Trnave 14. júla 2022  

 

 

 

Schválil:                         doc. JUDr. Peter Varga, PhD., predseda AS TU  

  

                                                                   

  

Overili:                          PhDr. Henrieta Žažová, PhD. 

 

 

 

    Mgr. Denisa Hažerová  

 

     

      

Spracovala:                     Ing. Soňa Domesová, tajomníčka AS TU   


